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     P R O T O K Ó Ł Nr XLV/18 

z obrad XLV Sesji Rady Gminy Ostróda, w kadencji 2014-2018 

odbytej dnia 30 sierpnia 2018 r. o godz. 9:00 w sali 401 Urzędu Gminy Ostróda 

 

Obrady XLV Sesji Rady Gminy Ostróda rozpoczęły się o godz. 9:00. 

Obradom przewodniczył Pan Janusz Sadowski – Przewodniczący Rady Gminy Ostróda. 

Po stwierdzeniu quorum 14 radnych na sali obrad (ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych, 

nieobecni: Lila Brzózka) – prowadzący obrady Janusz Sadowski powitał obecnych w tym: Wójta 

Gminy Ostróda Bogusława Fijasa, Sekretarza Gminy Cezarego Wawrzyńskiego, Skarbnika Gminy 

Teresę Ołowską, Radcę Prawnego Marzennę Koziorowską, Kierowników Referatu Urzędu Gminy,  

radnych oraz sołtysów gminy Ostróda. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Na sekretarza obrad Przewodniczący Rady powołał radnego Tomasza Klimeckiego. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał o ewentualne zmiany do porządku obrad. 

 

Wójt Gminy Ostróda Bogusław Fijas zgłosił następujące wnioski: 

I wniosek: zdjąć z porządku obrad punkt 5, tj. projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Ostródzkiemu. 

II wniosek: wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad 

ich zbywania, nabywania i wykupu. 

III wniosek : wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg 

położonych na terenie Gminy Ostróda do kategorii dróg gminnych. 

Pan Wójt nadmienił, że zgłoszone wnioski były uzasadnione i omawiane na wspólnym posiedzeniu 

komisji stałych rady gminy. 

Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Pan Sadowski poddał poszczególne wnioski pod głosowanie: 

 

I wniosek:  

Na ustawowy skład Rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych było 14 radnych, głosowało14 

radnych -„za” przyjęciem wniosku oddano - 14 głosów, -„przeciw” - 0 głosów,-„wstrzymujących 

się” - 0 głosów. Rada Gminy jednogłośnie bezwzględną większością głosów przyjęła zgłoszony 

wniosek Wójta Gminy, dotyczący zdjęcia z porządku obrad punkt 5, tj. projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostródzkiemu. 

II wniosek: 

Na ustawowy skład Rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych było 14 radnych, głosowało14 

radnych -„za” przyjęciem wniosku oddano - 12 głosów, -„przeciw” - 0 głosów,-„wstrzymujących 

się” - 2 głosy. Rada Gminy bezwzględną większością głosów przyjęła zgłoszony wniosek Wójta 
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Gminy dotyczący wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie emisji obligacji 

oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

III wniosek: 

Na ustawowy skład Rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych było 14 radnych, głosowało14 

radnych -„za” przyjęciem wniosku oddano - 14 głosów, -„przeciw” - 0 głosów,-„wstrzymujących 

się” - 0 głosów. Rada Gminy jednogłośnie bezwzględną większością głosów przyjęła zgłoszony 

wniosek Wójta Gminy, dotyczący wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zaliczenia do kategorii dróg położonych na terenie Gminy Ostróda do kategorii dróg gminnych. 

 

Następnie Pan Sadowski odczytał zmieniony i zatwierdzony  porządek obrad, który przedstawia się  

w następujący sposób: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołów z obrad XLII, XLIII i XLIV Sesji Rady Gminy. 

3. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ostróda na 2018 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg położonych na terenie Gminy 

Ostróda do kategorii dróg gminnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 

przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, 

prowadzonych przez Gminę Ostróda. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ostróda w obszarze działek 

położonych w obrębie Idzbark gmina Ostróda; 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części działek położonych przy ul. Widok w obrębie 

Kajkowo, gmina Ostróda. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ostróda w obszarze działek 

położonych w obrębie Mała Ruś gmina Ostróda. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenów w obrębach Samborowo, Turznica, 

Tyrowo, Górka, Stare Jabłonki objętych uchwałą Nr XXI/146/2016 Rady Gminy Ostróda z 

dnia 17 czerwca 2016 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla przebiegu linii elektroenergetycznej 110 kV na terenie 

gminy Ostróda. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenów położonych w obrębie Tyrowo, 

objętych uchwałą Nr XVIII/133/2016 Rady Gminy Ostróda z dnia 8 kwietnia 2016 r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów przemysłowych w miejscowości Morliny gmina Ostróda. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wniesionej skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej 

dla Zakładu Obsługi Komunalnej w Ostródzie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2018-2020”. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Ostróda na lata 2018-2024. 

17. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 

18. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zamknięcie obrad sesji Rady Gminy Ostróda.         

 

Ad. 2. 

Przyjęcie protokołu z obrad XLII, XLIII, XLIV Sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokoły z obrad Sesji Rady Gminy były wyłożone do 

wglądu na stanowisku Biura Obsługi Rady jak i dostępne są na sesji. 

Uwag do protokołów nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Pan Janusz Sadowski poddał pod głosowanie protokół z obrad XLII sesji. 

Na ustawowy skład Rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych było 14 radnych, głosowało 14 

radnych -„za” przyjęciem protokołu oddano - 13 głosów -„przeciw” - 0 głosów, -„wstrzymujących 

się” - 1 głos. Rada Gminy większością głosów przyjęła protokół z obrad XLII Sesji. 

Pan Janusz Sadowski poddał pod głosowanie protokół z obrad XLIII Sesji. 

Na ustawowy skład Rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych było 14 radnych, głosowało 14 

radnych -„za” przyjęciem protokołu oddano - 13 głosów -„przeciw” - 0 głosów, -„wstrzymujących 

się” - 1 głos. Rada Gminy większością głosów przyjęła protokół z obrad XLIII Sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z obrad XLIV Sesji. 

Na ustawowy skład Rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych było 14 radnych, głosowało 14 

radnych -„za” przyjęciem protokołu oddano - 12 głosów -„przeciw” - 0 głosów, -„wstrzymujących 

się” - 2 głosy. Rada Gminy większością głosów przyjęła protokół z obrad XLIV Sesji. 

Ad. 3. 

Sprawozdanie Wójta o pracy między sesjami, przedstawił Pan Bogusław Fijas Wójt Gminy Ostróda. 

Zarządzenia Wójta Gminy Ostróda w sprawie : 

  

W okresie od 21.06.2018 r. do 29.08.2018 r. wydanych zostało 36 Zarządzeń Wójta Gminy 

Ostróda, między innymi: 

1. zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia w okresie wakacyjnym przerw w 

funkcjonowaniu przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Ostróda, 

2. powołania komisji przetargowej na sprzedaż działek i zbycie nieruchomości mienia 

komunalnego, 

3. upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ostródzie do 

prowadzenia postępowań w sprawach realizacji świadczenia dobry start, do wydawania w 

tych sprawach rozstrzygnięć, w tym decyzji i przekazywania informacji, 

4. zmian  budżetu gminy Ostróda, 
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5. powołania komisji do przeprowadzenia odbioru zadania: „Przebudowa nawierzchni drogi 

wraz z budową kanalizacji deszczowej ulicy Słonecznej w Kajkowie ”, 

6. odwołania Pani Katarzyny Wrzesińskiej ze stanowiska dyrektora Przedszkola 

Samorządowego w Pietrzwałdzie, 

7. odwołania Pana Macieja Fryczyńskiego ze stanowiska dyrektora Szkoły Podstawowej im. 

Jana Karola Sembrzyckiego w Pietrzwałdzie, 

8. powierzenia stanowiska dyrektora Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Pietrzwałdzie, 

9. powołania komisji do przeprowadzenia zamówienia publicznego na wykonanie zadania 

pod nazwą: ,, Przebudowa nawierzchni wraz z budową kanalizacji deszczowej drogi 

gminnej nr 153060N- ul. Polna w m. Kajkowo”, 

10. podania do publicznej wiadomości kwartalnej informacji z wykonania budżetu Gminy 

Ostróda za II kwartał 2018 r., 

11. użyczenia części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Ostróda na rzecz 

Stowarzyszenia „Kreatywny Spinacz”, część nieruchomości położonej w obrębie 

Samborowo, 

12. powołania Komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela ubiegającego się o awans na stopień 

nauczyciela mianowanego, 

13. zmieniające zarządzenie w sprawie wprowadzenia Regulaminów Organizacyjnych 

Referatów  

i równorzędnych im komórek organizacyjnych (dot. utworzenia komórki Radcy 

Prawnego), 

14. powołania komisji egzaminacyjnej do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę 

przygotowawczą na stanowisku: Podinspektora do spraw podatków i opłat w Referacie 

Finansowym. 

 

Spotkania, konferencje 

1. Wizyta delegacji z Ukrainy i Litwy. 

2. Zarząd Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”. 

3. Podpisanie umowy w Urzędzie Marszałkowskim na realizację projektu „Szkolna Akademia 

Przyszłości -rozwijanie kompetencji kluczowych w klasach I-III”. 

4. Podpisanie umowy na realizację remontu drogi  Morliny-Tyrowo. 

5. Dzień Bezpiecznego Kierowcy w Lubajnach. 

 

Przygotowanie projektów uchwał na XLV Sesję Rady Gminy Ostróda                                                                                                                      

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad. 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ostróda na 2018 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Teresa Ołowska. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, głosowało 

14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 
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-„przeciw” było - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” był - 0 głosów. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/359/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie zmian 

budżetu gminy Ostróda na 2018 rok -stanowi załącznik nr 4  do protokołu.  

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 12 głosów, 

-„przeciw” - 2 głosy, 

-„wstrzymujących się” - 0 głosów. 

Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/360/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie emisji 

obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu- stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg położonych na terenie Gminy Ostróda do 

kategorii dróg gminnych. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, głosowało 

14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” – 0 głosów. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/361/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie 

zaliczenia do kategorii dróg położonych na terenie Gminy Ostróda do kategorii dróg gminnych 

- stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

Ad. 7. 

Podjęcie uchwały Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i 

opieki oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 
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przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, prowadzonych 

przez Gminę Ostróda. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano – 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” - 0 głosów. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę, zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/362/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie ustalenia 

czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w 

publicznych szkołach podstawowych, prowadzonych przez Gminę Ostróda -  stanowi załącznik 

nr 7  do protokołu. 

 

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ostróda w obszarze działek położonych w 

obrębie Idzbark gmina Ostróda. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” – 0 głosów. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/363/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Ostróda w obszarze działek położonych w obrębie Idzbark gmina 

Ostróda - stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części działek położonych przy ul. Widok w obrębie Kajkowo, gmina Ostróda. 
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Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały. Uwag nie zgłoszono. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” – 0 głosów. 

Rada Gminy  jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/364/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

działek położonych przy ul. Widok w obrębie Kajkowo, gmina Ostróda - stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

 

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Ostróda w obszarze działek położonych w 

obrębie Mała Ruś gmina Ostróda. 

Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały. Uwag nie zgłoszono. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” – 0 głosów. 

Rada Gminy  jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/365/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Ostróda w obszarze działek położonych w obrębie Mała Ruś gmina 

Ostróda - stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenów w obrębach Samborowo, Turznica, Tyrowo, Górka, Stare Jabłonki 

objętych uchwałą Nr XXI/146/2016 Rady Gminy Ostróda z dnia 17 czerwca 2016 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla przebiegu 

linii elektroenergetycznej 110 kV na terenie gminy Ostróda. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” – 0 głosów. 

Rada Gminy  jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/366/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie 

odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

terenów w obrębach Samborowo, Turznica, Tyrowo, Górka, Stare Jabłonki objętych uchwałą 

Nr XXI/146/2016 Rady Gminy Ostróda z dnia 17 czerwca 2016 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla przebiegu linii 

elektroenergetycznej 110 kV na terenie gminy Ostróda -  stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 

Ad. 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenów położonych w obrębie Tyrowo, objętych uchwałą Nr 

XVIII/133/2016 Rady Gminy Ostróda z dnia 8 kwietnia 2016 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów przemysłowych w 

miejscowości Morliny gmina Ostróda. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Uwag nie zgłoszono. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” – 0 głosów. 

Rada Gminy  jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/367/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie 

odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

terenów położonych w obrębie Tyrowo, objętych uchwałą Nr XVIII/133/2016 Rady Gminy 

Ostróda z dnia 8 kwietnia 2016 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenów przemysłowych w miejscowości Morliny gmina 

Ostróda – stanowi załącznik nr 12 do projektu uchwały.  

Ad. 13. 
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Podjęcie uchwały w sprawie wniesionej skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze. 

Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” – 0 głosów. 

Rada Gminy  jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/368/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie 

wniesionej skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze – stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad. 14. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla 

Zakładu Obsługi Komunalnej w Ostródzie. 

Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” – 0 głosów. 

Rada Gminy  jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/369/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu Obsługi Komunalnej w 

Ostródzie - stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Ad. 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2018-

2020”. 

Przewodniczący Rady odczytała projekt uchwały. Uwag nie zgłoszono. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 
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-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” – 0 głosów. 

Rada Gminy  jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/370/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie 

przyjęcia „Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2018-2020” – stanowi załącznik nr 

15 do protokołu. 

Ad. 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Gminie Ostróda na lata 2018-2024. 

Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Na ustawowy skład rady liczący 15 radnych, aktualnie obecnych na sesji było 14 radnych, 

głosowało 14 radnych. 

-„za” podjęciem uchwały oddano - 14 głosów, 

-„przeciw” - 0 głosów, 

-„wstrzymujących się” – 0 głosów. 

Rada Gminy  jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedłożonym projektem. 

Uchwała Nr XLV/371/2018 Rady Gminy Ostróda z dnia 30 sierpnia 2018 r. w sprawie 

przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Ostróda na 

lata 2018-2024 – stanowi załącznik nr 16  do protokołu. 

Ad. 17.  

Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

Sołtys sołectwa Pietrzwałd Marcin Jabłonowski prosił o informacje w sprawie podjętych działań w 

związku z występującą bakterią coli na terenie miejscowości Pietrzwałd i okolice. 

Wyjaśnień udzielił Jan Ignaczewski Dyrektor Zakładu Obsługi Komunalnej w Ostródzie, który 

potwierdził obecność bakterii coli w wodzie. Przedstawił proces cyklicznego badania wody jaki 

odbywa się na stacji, ostatnie badanie wykryło jedną bakterię, obecnie będzie pobrana kolejna próba 

i jeśli bakteria nadal będzie nastąpi włączenie chloroforu. Ponadto poinformował, że w miejscowości 

Zajączki planuje się modernizację stacji uzdatniania wody. 

Wójt Gminy Ostróda nadmienił, że przygotowywany jest projekt o  pozyskanie środków unijnych na 

budowę stacji uzdatniania wody w Pietrzwałdzie wraz z modernizacją stacji w Samborowie jako 

jedna aglomeracja. Dodał, że nie można mówić o zaniedbaniach ze strony gminy, rozumie jak 
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wielkim utrudnieniem dla mieszkańców jest zaistniała sytuacja, jednak przepisy dotyczące badania 

wody są bardzo restrykcyjne i należy się do nich stosować. Wójt dodał, że nowe stacje, które 

powstały też potrzebowały czasu, żeby mogły zacząć dobrze funkcjonować. Prosił mieszkańców o 

uzbrojenie się w cierpliwość i zapewnił, że samorząd zrobi wszystko ma co granice prawa zezwalają.  

W tej sprawie głos zabrała również Pani Krystyna Kerner obecna na sesji mieszkanka miejscowości 

Zajączki, która zgłosiła swoje i mieszkańców obawy, że w związku z wielokrotnym płukaniem sieci 

mieszkańcy będą musieli zapłacić za zużycie wody. Ponadto zapytała : „kto zapłaci mieszkańcom, 

gdyż ja trzy razy gotuję wodę, mam 92 letnią matkę wnuki, kupuję wodę i naprawdę się boję. Jestem 

z wykształcenia biologiem i wiem co może być. Ja wiem panie wójcie, że to są trudne sprawy, 

namawialiście Zajączki, żeby przyjęły nową inwestycję, myśmy zrobili wszystko nawet więcej, 

pozwoliliśmy przejść przez pola, ogródki, kiedy kopaliście wszystko było ok. A teraz po 30 latach 

mamy problem z colą. W piątek była pobierana woda, dzisiaj jest czwartek, czyli w poniedziałek 

trzeba było nam ogłosić, że jeszcze nie trzeba było to zrobić szybciej, ostatnio była 1 cola, dzisiaj już 

niewidomo”. 

Drugi temat jaki przedstawiła Pani Kerner, dotyczył kwestii związanej z wyłączeniem mieszkańców 

Zajączek i Nowego Folwarku z okręgu wyborczego nr 13 w Pietrzwałdzie i włączeniem w okręg nr 

14, tj. Wygoda. W tej sprawie mieszkanka Zajączek powiedziała: „ mieszkańcy Zajączek zostali w 

tej sprawie potraktowani tak per noga. Czytałam to uzasadnienie, że są jakieś współczynniki i nie 

wiem co, dlaczego w marcu tych współczynników nie było a w lipcu kiedy jest to sezon wakacyjny, 

kiedy nikt nie śledzi internetu, kiedy ktoś jest na wakacjach podejmuje się decyzję bez żadnych 

konsultacji, porozmawiania z nami odnośnie przyłączenia nas do Wygody. Powiem wam, że 

właściwie ograniczyliście nas, niech pan wójt, pan sołtys tutaj potwierdzi, część społeczeństwa nie 

pójdzie na wybory, ponieważ do Pietrzwałdu z którego mieliśmy 3 km, do Wygody mamy 10 km. 

Zajączki są taką wsią, że z Klonowem, Wygodą nie uchybiając żadnej wsi, nie mamy nic wspólnego. 

Wszystkie jakiekolwiek sprawy, które załatwiamy to mamy w Pietrzwałdzie: szkołę, parafię, 

świetlicę, bibliotekę teraz sklep. Znamy tych ludzi jeszcze do niedawna mieliśmy sołtysa z 

Pietrzwałdu i było wszystko dobrze. Dlaczego bez żadnego zapytania się nas, właściwie 

przenieśliście nas do Wygody. W marcu nie było współczynników w lipcu są współczynniki. Co 

mnie najbardziej zbulwersowało, kiedy poszłam do sołtysa zapytałam „czy pan coś wiedział 

odnośnie przeniesienia nas do Wygody, pan sołtys powiedział, że tak...” 

Wójt wtrącił, :”czy to jest kwestia rozstrzygania przez Radę waszych spraw sołeckich”. 

Pani Kerner: „proszę dać mi skończyć bo jestem zdenerwowana”. Pani Kerner dalej: „ i kiedy 

zapytała się sołtysa czy wiedział o tym powiedział, że tak tylko kazano mu nie powiedzieć. I to 

chciałam powiedzieć”. 

Bogusław Fijas: „ proszę państwa każdy ma prawo powiedzieć to co chce”. 

Pani Kerner” nie to co chce, tylko taka jest prawda”. 

Wójt Gminy:” ale proszę Panią ja nie powiedziałem, że to jest nieprawdą bo takiego stwierdzenia nie 

użyłem, to Pani powiedziała. Proszę państwa temat dla radnych również dla państwa sołtysów 

dotyczący podziału naszej gminy na okręgi, na obwody głosowania jest tematem bardzo znanym. 

Teraz proszę panią to nie jest tak, że te współczynniki nie mają znaczenia, to jest sprawa bardzo 
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ważna poproszę pana sekretarza, żeby przedstawił informacje dla wszystkich państwa, jak to się 

wszystko odbywało. Proces bardzo dynamiczny, gdyż w niektórych naszych okręgach wyborczych 

nastąpił wzrost liczby mieszkańców. Wzrost ten nastąpił w okresie kiedy firma Ekobud zaczęła 

sprzedawać mieszkania, podpisywać umowy, niestety taki proces dotyczący samego Kajkowa, ma 

wpływ na proces całej gminy, gdzie my musieliśmy na ten proces reagować”. Pan Wójt prosił Pana 

Sekretarza o przedstawienie wyjaśnień w kwestii zmiany okręgu wyborczego i poprosił Panią Kerner 

o ustosunkowanie się do sprawy. 

Pani Kerner wtrąciła: „dlaczego to się odbyło bez naszych konsultacji, czy pan sobie wyobraża 10 

km i 3 km”. 

Wójt Gminy:” zaraz wytłumaczymy, ale jeszcze jest jedna sytuacja musi pani wiedzieć, że projekty 

uchwał ja przygotowuje, one są zatwierdzane przez Radę i muszę pani powiedzieć, że projekt 

uchwały, który Rada podjęła został przyjęty jednogłośnie, nikt z radnych nie wypowiadał się na ten 

temat negatywnie. Można wrócić do głosowania, nikt w temacie decyzji tego nie podnosił. Dlaczego 

taka decyzja została podjęta to proszę posłuchać i dopiero przejdziemy do tematu”. 

Pani Kerner: „jeszcze jedno, kogo obchodzi z Kajkowa nasze Zajączki, panie radny może pan”. 

Wójt Gminy: „proszę odnieść się do tego co mamy pierw do pani do zaprezentowania, po czym 

emocji będzie znacznie mniej, po czym można będzie na ten temat dyskutować. Z tym, że na ten 

temat będzie można tylko wyrazić swoją opinię, ponieważ temat jest już podjęty”. 

Pani Kerner: „tak właśnie, dlaczego to nie było wcześniej”. 

Wójt Gminy: „to nie chodzi o to, dlaczego wcześniej, ja mówię o procesie dynamicznym. Dalej 

mogę powiedzieć, jakbyśmy dziś wzięli ilość mieszkańców w sołectwie Kajkowo ogółem w skali 

gminy to już dziś bardzo możliwe trzeba byłoby dokonywać zmian. Nikt nie myśli o tym, żeby 

jakąkolwiek społeczność wyłączyć...” 

Pani Kerner: „ale wyłączyliście”. 

Wójt: „nie, nie nie proszę panią. Proszę bardzo sekretarz przedstawi argumenty, ciekaw jestem jaką 

pani podjęłaby decyzję. Radni jednogłośnie bez żadnych uwag podjęli tę a nie inną decyzję”. 

Sekretarz Gminy Cezary Wawrzyński : „Szanowni Państwo...” 

Pani Kerner: „ja to czytałam”. 

Sekretarz Gminy : „pani czytała, ale chciałbym przemówić teraz właśnie do sołtysów, bo to co 

powiedział pan wójt sytuacja jest dynamiczna i ta sesja dzisiejsza niech służy też temu, że to jest 

rodzaj informacja i konsultacji, bo są różne konsultacje i w różny sposób można je przeprowadzać. 

Będzie i tak nowy podział okręgów wyborczych po 1 stycznia. Nie jest to sprawa prosta, zgadzam 

się z panią będąc mieszkańcem Zajączek, też bym miał takie odczucia. Niestety rada musiała podjąć 

trudną i kontrowersyjną decyzję i taką podjęła. To nie jest tak, że wójt albo jakiś radny postanowił 

zrobić psikusa mieszkańcom, po prostu musieliśmy wykonać zapisy zawarte w ustawie kodeks 

wyborczy oraz uwzględnić wytyczne Państwowej Komisji Wyborczej”. Następnie Sekretarz Gminy 

przedstawił zasady podziału gminy na okręgi wyborcze mówiąc: „mamy określony podział na 15 
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okręgów wyborczych, za chwilę są wybory i jest tzw. norma przedstawicielska. Niecałe 16 tys. 

mieszkańców ma gmina Ostróda, jest 15 okręgów wyborczych, 15 radnych, tak więc 1.000 osób i 

jakiś ułamek powinien być na terenie danego okręgu wyborczego. Łatwo jest krytykować ale 

wierzcie mi państwo i zapraszam możemy z każdym siadać przed komputerem ale co innego jest 

.................. na okręgi wyborcze, kiedy trzeba połączyć wiele rzeczy, więzi lokalne, społeczne, 

transportowe, komunikacyjne i nawet geograficzne. Nie jest tak, że blisko to znaczy łatwo dotrzeć. 

Na dzisiaj podział jest taki, że już w jednym okręgu jest 1.600 osób, czyli znacznie więcej od tego 

1.000 z kawałkiem, a w jakimś okręgu mieszka 500 kilka osób. Norma przedstawicielstwa wyznacza 

ilość określony podział, nie może być tak, że gdzieś jeżeli półtora razy przekroczy te 1.000 z 

kawałkiem, to jest nadal jeden mandat, trzeba tu zrobić dwa mandaty. Ale tam gdzie nie ma 0,5 nie 

może być żadnego mandatu. Teraz pani zadaje pytanie słuszne, dlaczego w marcu było inaczej i 

teraz jest inaczej. Tutaj zadziałała chęć nie zrobienia komuś psikusa tylko matematyka i geografia. 

W Kajkowie przybywa mieszkańców i uchwała rady z marca (patrząc wówczas na koniec kwartału 

w miesiącu grudniu) i wówczas nic nie zmienialiśmy jako rada, dotychczasowy podział się utrzymał 

i jeszcze tak można było zrobić, niestety 30.06. koniec kwartału, gdzie podjęliśmy jako Rada gminy 

następną uchwałę, tę dzisiejszą, bo to się pozmieniało. Zameldowało się kilkadziesiąt osób w 

Kajkowie i ta norma przekroczyła tę możliwą 1 mandat i teraz trzeba byłoby stworzyć dwa mandaty 

i podzielić Kajkowa na dwie części, ale jednocześnie wyludnia się okręg wokół Wysokiej Wsi i tam 

nawet nie należałby się 1 mandat. Co to oznacza, gdzieś utworzyć dwa okręgi w Kajkowie to komuś 

trzeba zabrać. Nie jest łatwo połączyć Pietrzwałd z Wysoką Wsią, bo tam powstałby za duży okręg. 

Więc jeżeli chcieć zrobić tak jak powinno być i być może tak będzie zrobione w przyszłym roku to 

trzeba byłoby ruszyć co najmniej 31 miejscowości. Żaden okręg nie byłby taki jak dzisiaj i Zajączki 

też nie byłyby w tym okręgu co były przed tą lipcową uchwałą. Trzeba byłoby z jakiś 4 okręgów ze 

sobą sąsiadujących zrobić 3 albo z 5- 4. Tak będzie, to będzie rewolucja. Wyobraźcie sobie państwo, 

że to musielibyśmy zrobić dwa miesiące przed wyborami. To naprawdę byłyby zarzuty, że wójt, 

radni określonej koalicji chcą pomóc sobie w wyborach, zwiększyć szansę jakiemuś jednemu 

radnemu albo być przeciwko drugiemu radnemu. To o czym mówię będzie, ale to już będzie robił 

komisarz wyborczy, bo tak mówi ustawa, po 1 stycznia. Więc postanowiliśmy jako Wójt i Rada, że 

lepiej zrobić i utrzymać ten stan, który jest od lat i zrobić wszystko żeby utrzymać te 15 okręgów bez 

rewolucji, ale niestety najbliżej temu okręgowi sąsiednią wieś, tj. Zajączki i Nowy Folwark 

przesunąć do tej Wysokiej Wsi i to samo dotyczy w przypadku Kajkowa musieliśmy zabrać Cibory i 

poszły do Lichtajn a do Ornowa poszedł Lesiak Ostródzki, po to, żeby w Kajkowie na ten 30.06 nie 

należał się dodatkowy mandat. Więc uznaliśmy, że niech Komisarz Wyborczy z Radą Gminy potem 

przygotowuje nowy podział i on to zrobi na 5 lat przed wyborami samorządowymi, niż robić 

rewolucje na dwa miesiące przed wyborami. Mieszkańcom Zajączek należą się przeprosiny, bo 

niestety tak się stało. Trzeba było podjąć taką decyzję, bo gdybyśmy jej nie podjęli podjąłby za nas 

komisarz wyborczy. Szanowna Pani ja nie wiem co mogę więcej powiedzieć”. 

Pani Kerner odpowiedziała, że zgadza się z tym co Pan Sekretarz mówi, gdyż o tym czytała, jednak 

zadziwiający jest fakt braku poinformowania o tych działaniach samych zainteresowanych 

mieszkańców Zajączek. Pani Kerner powtórzyła: „dlaczego powiedzieliście, żeby sołtys nam nic nie 

mówił”. 

Pan Fijas: „ale kto, pani uważa, że ktoś sołtysa wykorzystywał do tego, proszę panią...” 
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Sołtys sołectwa Zajączek Zbigniew Burdach...’ja  mówiłem, że będą zmiany, ale nic takiego nie 

powiedziałem”. 

Wójt Gminy Ostróda wyjaśnił, że gdyby rada nie dokonała podziału, obowiązku tego dopełniłby 

Komisarz Wyborczy. Ponadto Wójt dodał, że Pani Kerner powinna mieć pretensje do radnego, który 

został wybrany przez lokalną społeczność. Wspomniał również, że Komisarz Wyborczy wydał 

pozytywną opinię wobec stosownej uchwały. Wszystkie działania gminy szły w tym kierunku, żeby 

niczego nie zmieniać, jednak jeśli ileś osób zameldowało się w Kajkowie, to Rada musiała to 

zmienić. Brane były pod uwagę inne rozwiązania, analizowano sołectwo Ryn, jednak tam jest dalej i 

trudniej dojechać. Wójt zapewnił, że dla mieszkańców Zajączek, Nowego Folwarku, Cibor i Lesiaka 

Ostródzkiego będzie zorganizowany transport. Reasumując Wójt powiedział, że przy tak 

dynamicznej sytuacji trudno było mówić o konsultacjach. 

Pani Kerner dodała, że wystarczyło powiedzieć. 

Wójt odpowiedział, że nie było czasu na przekonywanie, gdyż trzeba było podjąć decyzję i nie 

należy traktować tego, że postawiono człowieka przed faktem dokonanym. Ponadto w interesie 

każdego radnego, który kilka lat temu został wybrany przez swoich wyborców takie sprawy brać na 

siebie i być źródłem informacji. Wójt podkreślił, że innej decyzji rada podjąć nie mogła, dlatego te 

wybory odbędą się według takich zasad i takiego podziału jaki został przyjęty przez radę i przyjęty 

przez komisarza wyborczego. Wójt rozumie, że przez złożoność sprawy związaną też z 

wystąpieniem bakterii coli mieszkańcy mogli poczuć się poszkodowani. 

Pani Kerner podziękowała za odpowiedź i zapytała, dlaczego tych wyjaśnień nie było wcześniej. 

Wójt Gminy zapytał: „kiedy, dziś przez korespondencje wójta przechodzą akty notarialne między 

firmą Ekobud, która sprzedaje mieszkania w Kajkowie  i gdyby dziś uchwała na nowo była 

rozpatrywana, to norma przedstawicielska uległaby ponownej zmianie.  Najłatwiej powiedzieć, że 

mieszkańca Zajączek nie interesuje co dotyczy mieszkańca Kajkowa, jak popatrzymy się na 

całokształt. Drugim wyjściem byłaby rewolucja w trzydziestu miejscowościach, co trudno sobie 

wyobrazić przed wyborami. W jakimś sensie mieszkańcy Zajączek stali się ofiarami, ale to było 

jedyne rozwiązanie, nie chcę mówić, że to było to najmniejsze zło, ale w jakimś sensie tak się stało”. 

Reasumując Wójt przeprosił za zaistniałą sytuację i dodał, że z tym należy po prostu żyć. 

Następnie Wójt Gminy Ostróda poinformował, że niebawem będą wykonywane prace związane z 

umieszczaniem światłowodu przez firmę NEXER realizującą projekt unijny. Wójt prosił o 

przychylność mieszkańców, gdyż firma bezpłatnie będzie montowała łącza internetowe na słupach w 

wielu przypadkach na prywatnych posesjach. Płatność pojawi się wówczas kiedy pojawi się operator 

z ofertą szerokopasmową. 

Ponadto Wójt przedstawił informacje w kwestii dotyczącej postanowienia Prokuratora Rejonowego 

w Elblągu w sprawie umorzenia dochodzenia. Tu Pan Fijas poinformował, że w dniu 10.04.2018 r. 

wpłynęło do Prokuratury Rejonowej w Elblągu zawiadomienie o możliwości popełnienia 

przestępstwa zostało przeprowadzone śledztwo niegospodarności oraz o możliwości popełnienia 

przestępstwa przez Wójta Gminy Ostróda oraz członków komisji odbioru robót. Zawiadomienie 

zostało złożone przez Pana Mieczysława Woźnego, został on przesłuchany, który twierdził, że 
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zostało popełnione przestępstwo, które polegało na poświadczeniu nieprawdy sporządzonej w 

protokołach odbioru robót sporządzonych na rzecz urzędu gminy Ostróda. Świadkiem w tej sprawie 

był radny Jarosław Pawszyk, który zeznawał w zakresie nieprawidłowości budowy chodnika w 

miejscowości Pietrzwałd, który był wykonywana prze zakład Remontowo-Budowlany Jerzy Baran. 

Toczyło się postępowanie i śledztwo, przesłuchiwano pracowników urzędu gminy. Oczywiście 

przejrzano wszystkie dokumenty, kompletna kontrola została przeprowadzona. Zeznawali 

świadkowie, pracownicy urzędu, którzy musieli poświęcić dwa dni, żeby jechać do prokuratury w 

Elblągu”. Pan Wójt odczytał ostateczne uzasadnienie postanowienia Prokuratury Rejonowej w 

Elblągu, z którego wynika, że całość działań funkcjonariuszy była prawidłowa, nie ma mowy o 

niedopełnieniu obowiązku, czy też przekroczeniu uprawnień, swoje obowiązki wykonywali z 

należytą starannością. W przypadku nieprawidłowości w realizacji prac drogowych podejmowali 

stosowne czynności zmierzające do ich usunięcia. Zgodnie z uprawnieniami w przypadku braku 

usunięcia usterek podejmowali działania, których celem było niedopuszczenie do powstania szkody 

w interesie publicznym, tj. spraw w Urzędzie Gminy w Ostródzie. Na podstawie zgromadzonych 

materiałów dowodowych jednoznacznie można stwierdzić, że działania funkcjonariuszy 

publicznych, tj. urzędników urzędu gminy w Ostródzie nie noszą znamion czynu zabronionego i 

umorzenie postępowania jest w pełni zasadne”. 

Następnie Wójt dodał, że „nie wiedząc, że w dniu dzisiejszym będzie pani Kerner  zgłaszała swoje 

uwagi, uważam, że gdyby w tym przypadku poświęcić więcej czasu problemom, które faktycznie się 

pojawiają się w swoim rejonie a nie wycieczkom do organów ścigania, efekty pracy radnego byłyby 

znacznie lepsze, korzystniejsze i zasadne”. 

Radny Jarosław Pawszyk zabrał głos w sprawie okręgów wyborczych i potwierdził fakt, że kilka 

miesięcy temu Pan Sekretarz mówił o zmianie dwóch okręgów wyborczych w Kajkowie i okręgu w 

którym jest Wysoka Wieś i Glaznoty, że w jednym okręgu być może zostanie przekroczony 

współczynnik a w drugim spadnie poniżej normy. Wtedy też Pan Wójt powiedział, że na pewno nie 

będziemy robić tych zmian przed wyborami, ponieważ sytuacja wtedy też była bardzo dynamiczna. 

Tu radny nadmienił, że mimo tej dynamicznej sytuacji, nie usłyszał jakie były dane na koniec 

kwartału w marcu, słyszał jedynie o danych z czerwca. Warto byłoby przyjrzeć się danym w okresie 

od marca do czerwca, gdyż inną historią jest przytoczenie po fakcie a inną rzeczą jest przedstawienie 

informacji przed dokonaniem zmian. Radny twierdzi, że są to dwie różne rzeczy i właśnie z tego 

wynika forma traktowania obywatela i przypomniał, że Wójt na komisji deklarował, że nie będzie 

żadnej zmiany, natomiast dnia 9 lipca o godz. 15
00

  wysłano drogą emailową informacje o zwołaniu 

sesji w trybie tzw. „nadzwyczajnym” ,  bez powiadomienia telefonicznego, jak to zwykle było 

wykonywane prze pracownika Biura Obsługi Rady. Pan Pawszyk wyjaśnił, że nie korzysta 

codziennie z komputera więc nie wiedział o tej sesji, że w ogóle się odbędzie i nadmienił ,że nie 

chodzi o to, że można było zrobić cokolwiek nawet innego, lecz zasadniczy problem tkwi w tym, że 

trzeba było poinformować mieszkańców, obywateli o tym co ich czeka i co musimy zrobić, 

podkreślając słowo nie możemy tylko musimy. Na zakończenie swojego wystąpienia Pan Pawszyk 

stwierdził, że miłą rzeczą jest to, że Pan Sekretarz przeprosił mieszkańców Zajączek za zaistniałą 

sytuację i dodał:  „myślę, że mieszkańcy Zajączek podziękują Panu Wójtowi przy najbliższych 

wyborach”. 
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Następnie Radny Pawszyk odnosząc się do kwestii związanych z wystąpieniem Wójta Gminy 

Ostróda powiedział: „ z tego co pamiętam, to Pan Wójt informował, że w swoim życiu składał trzy 

razy zawiadomienia do Prokuratury i zawszy mówi, że jeśli ktokolwiek, mieszkaniec czy obywatel 

ma jakiekolwiek wątpliwości to może to zrobić, tak więc nie ma co tu się obrażać. Mam nadzieje, że 

Pan Wójt dopilnuje, szkoda, że wcześniej tym się nie zajął i nie dopilnował napraw tego słynnego 

chodnika w Pietrzwałdzie przed rozpoczęciem roku szkolnego, tylko pewnie teraz ktoś przyjedzie i 

zacznie grzebać w płytkach, które zresztą się pozapadały w pięknym stylu i że od tamtego odbioru 

nikt nie zauważył fragmentu rozebranego chodnika, w ogóle nic nie jest z tym zrobione, brakuje 

około 20 m. Bardzo skutecznie w tym miejscu stoi woda, dziękuję”. 

Wójt Gminy Ostróda odnosząc się do wypowiedzi Pana Jarosława Pawszyka stwierdził: „rolą 

radnego jest pilotowanie pewnych kwestii, które związane są z inwestycjami na terenie danego 

miejsca, fakt jest taki, że nie mogę mówić o żadnej współpracy z panem oprócz pierwszej wizyty z 

panem u mnie w gabinecie, gdzie domagał się pan delikatnie powiem, przepraszam za słowa 

domagał się pan razem z kolegą zwykłej „prostytucji politycznej” z mojej strony ale pan wie, że nie 

należę po prostu do ludzi sprzedajnych. To praktycznie tej współpracy nie było i to jest właściwie 

taki efekt. Jedyną osobą, czy szeregu osób, jedynie mogę podziękować panu sołtysowi, że w tej 

miejscowości wiele wspaniałych rzeczy zostało wykonanych łącznie z dożynkami. Jakby pan się 

trochę orientował, to wiedziałby pan, że jest to droga powiatowa i przygotowywany jest projekt w 

ramach którego trzeba wykonać parking przy drodze powiatowej, inwestycja trochę większa, prace 

w tym kierunku trwają, niestety pan się tym zbytnio nie interesuje. Pan patrzy się tylko na to co pan 

jest w stanie zauważyć i niestety nie dokonuje pan żadnej wnikliwej analizy. Na temat chodnika nie 

będę się wypowiadał, bo prokurator na ten temat się wypowiedział, nie ma nic do zarzucenia. Też 

chciałbym panu przypomnieć w jakich warunkach było to robione i że było to robione z materiału 

rozbiórkowego, co było badane i nie będę się na ten temat dalej wypowiadał. Zadaniem radnych i  

wójta jest dbać, ja muszę dbać o całość, państwo też dbają o całość ale i o miejsca z których 

zostaliście wybrani. Tak się dziwnie składa, że akurat do pana nie było tego skutecznego 

powiadomienia, o którym pan tu mówi, większość radnych informacje otrzymała, dotarła i wykonała 

to co do nich należy. Nie jest tajemnicą, że ostatnie sesje pan z różnych względów omija, czy nie 

bierze w nich udziału, ale to już pana problem. Jesteśmy w okresie wyborczym, trzeba sobie takie 

rzeczy głośno mówić bo jesteśmy w takim a nie innym momencie. Zresztą ja głośno artykułuje 

sprawy na bieżąco, nie unikam trudnych tematów a to jest konsekwencja absolutnie braku 

współpracy. Nie wszyscy nadają się do tego, żeby współpracować”. 

Radny Mieczysław Woźny wyjaśnił: „ja złożyłem to doniesienie jakby na pana prośbę, pan zawsze 

mówił, że jeżeli są jakieś uwagi to możemy je zgłaszać do odpowiednich organów, a więc 

wykorzystałem tę możliwość i złożyłem. Wcześniej przedstawiałem na komisjach i sesjach jaki jest 

stan i przynosiłem próby materiałów pokazywałem panu i radny z czego i w jaki sposób jest 

przeprowadzany remont drogi”.  

Ponadto Pan Woźny powiedział, że od momentu kiedy Pan Wójt zapewniał, że udzieli odpowiedzi 

na zgłoszony prze radnego postulat w kwestii nałożenia kar finansowych na urząd gminy minęły już 

dwie sesje, w związku z powyższym prosi o udzielenie informacji. 
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Wójt Gminy Ostróda powiedział: „właściwie nie chodzi o pytanie tylko o wyjaśnienie kwestii, nie 

ma o co się pytać. Na komisjach kiedy było to głosowane, nie ma żadnych tematów które gmina, 

wójt czy samorząd ukrywałby. Zostałem wójtem 30 października 2012 r. od 2010 r. polskie prawo 

stanowi jeżeli decyzje inwestycyjne dotyczące celu publicznego nie zostaną wydane w terminie 60 

dni i następuje zwłoka, to za każdy dzień jest kara w wysokości 500 zł dziennie. W okresie 2010 – 

2013, jest jeszcze kilka decyzji, które zostały przyjęte przed 30 października, ale decyzje zostały 

wydane już w 2013 roku, są to decyzje z pierwszych miesięcy mojego urzędowania. Są to decyzje, 

które nie dotyczą mnie jako wójta, jestem kontynuatorem moich poprzedników, biorę pełną 

odpowiedzialność za to co dzieje się w urzędzie i biorę pełną odpowiedzialność. Tych kar 

naliczonych przez Urząd Wojewódzki od których miałem prawo i się odwoływałem do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego oraz Naczelnego Sądu Administracyjnego, w momencie 

kiedy nastąpiły wyroki NSA, bo fakt jest taki, że kilka naszych wniosków zostało przyjętych i NSA 

uchyliło kilka wyroków, czyli działania w kwestii wykorzystania ostatecznej instancyjności 

zakończyły się można powiedzieć sukcesem, jeśli można mówić w ogóle o sukcesie. Po długiej 

drodze odwoławczej, kiedy po 6 latach przyszedł moment, że ścieżka została wyczerpana mamy 

obowiązek wypłaty środków. Działania zostały podjęte w drugą stronę, gdyż w ostatnim okresie 

odzyskujemy z budżetu państwa należny VAT, w wyniku różnych interpretacji prawnych. Wynajęto 

w tym celu firmę bardzo solidną i państwo zwraca nam kwoty i odsetki, i działa to w obie strony. 

Odkąd zostałem wójtem skupiam się na pracy, na działaniu, nie mogę się tłumaczyć za sytuację 

kadrową, która mnie nie dotyczy. Od momentu kiedy zostałem wójtem wydział, który jest za to 

odpowiedzialny dziś radykalnie się zmienił i takiej sytuacji na dzień dzisiejszy już nie ma. Zostały 

poniesione konsekwencje służbowe w stosunku do osób, które w jakimś sensie za taki stan rzeczy 

odpowiadają i takie działania zostały wykonane. Jeśli chodzi o inwestycje, jaka kara to wszystkie 

materiały są dostępne z datami ze szczegółami i urząd nie ma tu co do ukrycia. Tak się wydarzyło, 

trzeba sobie z tym radzić i staramy się z tym radzić”. 

Radny Woźny: „no to kto jest odpowiedzialny za to”. 

Wójt: „ja to już wyraźnie powiedziałem”. 

Pan Woźny: „obiecał pan, że poinformuje jakie konsekwencje wyciągnął pan wobec pracowników”. 

Bogusław Fijas: „no powiedziałem, że wyciągnę konsekwencje wobec pracowników, nie muszę 

podawać jakie kwoty, jeśli jest pan zainteresowany, to proszę bardzo można takie informacje 

uzyskać”. 

Następnie radny Woźny prosił o informacje w zakresie budowy hali w Tyrowie i następnie dodał: „ 

moje pytanie jest związane z tym, że jeżeli powstaje ModelArt w Tyrowie, to wcześniej zapewniał 

pan na komisjach, że powstaną tam magazyny a tam powstała potężna fabryka. Podobnie było w 

Tyrowie, gdy rada wyrażała zgodę na zakup budynku po spółdzielni i tam miał powstać dom 

samotnej matki, w tej chwili jest szwalnia a wręcz przeciwnie jest hotel dla pracowników 

zagranicznych. Tego nikt nie kontroluje a chciałem przypomnieć, że myśmy to wynajęli za 2,5 tys zł. 

Miesięcznie z czego wszystkie remonty są wliczone w nasze straty. Podejrzewam, że tego budynku 

pewnie już nie odzyskamy. Chciałbym wiedzieć co się tam buduje, albo na co pan wyraził zgodę, 

jakiś może następny potężny zakład tam powstanie”. 
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Wójt Gminy Ostróda: „ciężko z panem dyskutować, bo jakbym rozmawiał z panem z osobą, która po 

raz pierwszy pojawiła się na radzie tej gminy. Jeśli chciałby pan merytorycznie ze mną dyskutować, 

to musiałby pan mieć pewną wiedzę, że radny który codziennie tam przejeżdża, jest tyle lat radnym a 

jeszcze wcześniej radnym powiatowym, powinien mieć wiedzę, że w przypadku miejscowości 

Tyrowo, nie są decyzje wójta, panie radny lecz jest miejscowy plan, który zakłada wykorzystanie 

terenu do celów gospodarczych, przemysłowych a każda budowa, która tam powstaje i rola wójta 

czy urzędników kończy się na skserowaniu tej części planu, która dotyczy działek. Chciałbym 

przypomnieć też panu i powiedzieć, bo pan wprowadza opinię publiczną w błąd, pan kłamie, że to są 

decyzje wójta, plan został przyjęty 2010/2011. 

Pan Woźny wtrącił: „ja nie powiedziałem, że to jest decyzja wójta”. 

Wójt : „ no ale jak, pan wyraźnie sugeruje, że pan pozwolił na to, pan nie pozwolił na to. Panie radny 

ja dokładnie słyszę i ludzie też słyszą co pan opowiada. Gmina nie ma wpływu na to, jakie obiekty 

gospodarcze powstaną, jest to teren przemysłowy i te obiekty mogą powstawać. Nie ma decyzji 

jednostkowej żadnego urzędnika z wójtem na czele, to koryguje plan miejscowe, który został 

przyjęty jeśli chodzi o teren przemysłowy w Tyrowie. Pozwolenia na budowę wydaje starostwo tam 

jest wnioskodawca, tam jest firma i może się pan dowiedzieć wszystkiego”. 

Następnie w kwestii wynajęcia budynku w Tyrowie Wójt Gminy wyjaśnił, że nie jest to 

uznaniowość wójta, lecz na to jest uchwała rady i jako radny mógł również wnioskować o 

podniesienie stawki opłaty czynszu dzierżawnego. Obecny dzierżawca ponosi opłatę według stawek 

określonych w uchwale rady. Ponadto wójt wyjaśnił, że nie słyszał o takiej sytuacji aby umowa 

dzierżawna gwarantowała prawo pierwokupu. W momencie kiedy samorząd będzie chciał sprzedać, 

to nic nie stoi na przeszkodzie, żeby to sprzedać. Pan Fijas dalej mówił: „również jeśli chodzi o 

sprawę wykorzystania obiektu, jeśli ma pan uwagi sprawę można zgłosić do nadzoru budowlanego 

jest odpowiedzialny za to jak dany obiekt jest użytkowany. Nie ma najmniejszych obaw, nie ma 

takich możliwości prawnych, żeby obiekt, który jest dzierżawiony, żeby automatycznie mógł być 

sprzedany bez procedury przetargowej, bez wyceny, bez ogłoszenia przetargu. Pan powinien się 

orientować a nie szukać w okresie kampanijnym posłuchu i takie farmazony wypowiadać”. 

Radny Jarosław Pawszyk odnosząc się do wystąpienia Wójta Gminy w kwestii umorzenia 

postępowania Prokuratury Rejonowej w Elblągu w sprawie chodnika w Pietrzwałdzie przypomniał, 

że: „ listę usterek co do wykonania chodnika w Pietrzwałdzie podpisała komisja w składzie 4-5 

osobowym w tym pracownicy gminy, czyli to nie były moje pomysły, po drugie rzeczywiście było 

spotkanie z panem wójtem jeszcze przed zaprzysiężeniem, tutaj pan Woźny, Pan Wójt i ja, 

rzeczywiście doszło do złożenia propozycji „prostytucji politycznej” ze strony pana Wójta, której nie 

przyjęliśmy i wtedy powiedziałem, że to jest mój pierwszy i ostatni mój pobyt w tym gabinecie, też 

rzuciło to światło na osobę Pana Wójta z mojej strony”.  

Wójt Bogusław Fijas : „niestety pan kłamie bo było odwrotnie...” 

Pan Woźny dodał: „ale nas było dwóch”. 

Przewodniczący Rady przywrócił obecnych do porządku i udzielił głosu radnemu Mieczysławowi 

Woźnemu prosząc o krótką wypowiedź. 
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Pan Mieczysław Woźny odnosząc się do zapewnień radnej powiatowej Pani Ostas  w sprawie 

usunięcia usterek (w skutek deszczu powstaje kałuża) przy drodze powiatowej przy świetlicy w 

Reszkach powiedział, że sprawa nadal nie jest załatwiona i zagraża bezpieczeństwu ludziom 

poruszającym się na drodze i chodniku. Pan Woźny dodał, że sprawę zgłasza również do pana wójta, 

ponieważ gmina współfinansowała w kosztach budowy drogi i nie ma zamiaru biegać do powiatu 

tylko zgłasza sprawę wójtowi. 

Wójt: „przydałoby się, żeby pan trochę pobiegał”. 

Pani Grażyna Ostas radna powiatu ostródzkiego potwierdziła, że problem trwa kilka lat z różnych 

przyczyn, przede wszystkim ciężko było znaleźć wykonawcę z uwagi na ogrom wykonywanych prac 

budowlanych. Obecnie wykonawca został znaleziony i będzie wykonywane przejście dla pieszych 

wraz z przepustem. Radna nadmieniła, że w tym roku były duże ulewy, które przyczyniły się do 

zapchnięcia przepustów i dodała, że m. Turznica są trzy takie miejsca, gdzie przepusty są 

pozapychane a mieszkańcy są wyrozumiali. Radna apelowała do pana Woźnego o wyrozumiałość. 

Pan Woźny podkreślił, że usterka była zgłaszana od iluś lat. 

Pani Ostas zapewniła, że będzie zrobione. 

Wójt Gminy Ostróda powiedział:” podobne działania pan podejmował będąc radnym powiatowym, 

najgorsze, że zero skuteczności pańskiego działania, tj. zwykła „upierdliwość”. Robiąc pewne 

inwestycja mają prawo wyjść pewne poprawki i widać to dopiero po pewnym czasie 

funkcjonowania. Piękna droga zrobiona od Reszek przez Turznicę i nagle pan z tej „kałuży” robi 

takie wydarzenie, że potrafi pan robić jakieś zebrania...” 

Pan Woźny „nie robiłem żadnych zebrań, co pan opowiada, zaczyna pan teraz farmazony...” 

Wójt : „też mam kontakt z sołtysem... „ 

Radny Woźny: „nie wiem o czym pan mówi...” 

Wójt: „robi pan wszystko, żeby temat „kałuży” był tematem pierwszoplanowym”. 

Pan Piotr Dmochewicz zgłosił problem dewastowanych przystanków autobusowych na terenie 

sołectw Lipowo, Bałcyny, Reszki. Z uwagi na pojawiające się hasła  „Płomień Turznica” sugerował, 

że sprawcą tych czynności mogą być pseudokibice klubu. Sołtys proponował uczulić na te działania 

kibiców, ponieważ sam zamalowywał hasła na przystanku. 

Wójt Gminy Ostróda podając przykład napisu na sklepie w Turznicy „huligani z Samborowa”, zajął 

stanowisko w tej sprawie i powiedział, że najczęściej okazuje się, że napisy nie pochodzą od 

lokalnych kibiców, lecz robione są specjalnie przez osoby z zewnątrz po to, żeby wzbudzić agresję 

„wrzucić kij w mrowisko”. 

Przewodniczący Rady nadmienił, że nie wyobraża sobie kibica, który kibicuje klubowi a w innym 

miejscu ukazuje objawy wandalizmu. 
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Pani Krystyna Kerner prosiła o zapewnienia, że mieszkańcy nie będą płacić za wodę, która 

wykorzystywana jest do płukania sieci. 

Wójt Gminy zapewnił, że takiej sytuacji nigdy nie było co również potwierdził Jan Ignaczewski 

dyrektor ZOK Ostróda. 

Pan Woźny nawiązując do odczytanego przez Wójta postanowienia od Prokuratora, uważa że skoro  

było ono skierowane do Rady Gminy to Pan Wójt powinien odczytać pouczenie. 

Wójt Gminy zapytał :”jakie, pouczenie, po co?”. 

Pan Woźny: „że może się rada odwołać, tego pan nie przeczytał już”. 

Wójt: „gratuluje spostrzegawczości”. 

Pan Woźny: „czytał pan tylko wybiórczo”. 

Pan Wójt : „nie mam do pana pretensji, tylko pokazuje nonsens działań”. 

Pan Woźny: „rozmawiałem z Prokuratorem, wiem o co chodzi”. 

Przewodniczący Rady podziękował za wystąpienie w tym punkcie i proponował przejść do punktu 

kolejnego.  

Ad. 18. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

W tym punkcie nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

Ad. 19. 

W tym punkcie Przewodniczący Rady odczytał pismo dyrektora Domu Pomocy Społecznej w 

Szyldaku, informujące o nietworzeniu na terenie placówki lokalu wyborczego, gdyż mieszkańcy 

placówki będą mogli skorzystać z lokalu wyborczego mieszczącego się w szkole w Szyldaku. 

Sołtys sołectwa Zajączki znosił ponownie wniosek w sprawie opadających kamieni z wiaduktu w 

Zajączkach. 

Pan Bogusław Fijas wyjaśnił, że jest to mienie uniwersytetu a droga jest powiatowa  i dlatego 

problem powinien być tam zgłoszony, jednak z racji bardzo dobrej współpracy z firmą realizującą 

projekt modernizacji wiaduktu w Glaznotach uzgodniono, że w przyszłym roku zostaną wykonane 

prace naprawcze na moście w Zajączkach, wcześniej przygotowując dokumentację.  

Ad. 20.  

W wyniku wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XLV Sesję Rady Gminy 

Ostróda o godzinie 11
10

.Na tym protokół zakończono. 

Zaprotokołowała:   Sekretarz obrad:      Przewodniczący Rady: 

Agnieszka Jakubowska                     Tomasz Klimecki                     Janusz Sadowski 


